
Betreft: vragen tijdens de raadsvergadering van 13 september 2011 van de SP over teruggave leges 
identiteitskaart (ID-kaart) 

 
geacht College, 
 
Op 9 september jl. besloot de Hoge Raad dat er geen leges mogen worden geheven 
voor een Nationale Identiteitskaart (NIK). Het arrest van de Hoge Raad is per direct 
van kracht en dit betekent dat de gemeente geen leges meer mag vragen voor de 
aanschaf van een identiteitskaart, en dat de leges die in de afgelopen zes weken 
betaald zijn, teruggevraagd kunnen worden.  
 
Op de website van de gemeente Hengelo is te lezen dat mensen die in de afgelopen 
zes weken een ID-kaart hebben aangevraagd en terugbetaling willen van hun leges, 
bezwaar moeten aantekenen tegen de betaling van die leges.  
 
Het eerst moeten indienen van een bezwaarschrift is naar de mening van de SP-fractie 
omslachtig: voor de inwoners die in aanmerking komen voor de teruggave van leges, 
maar ook voor de gemeente die de bezwaarschriften in behandeling moet nemen en 
moet beoordelen. De kosten daarvan zouden weleens hoger kunnen zijn dan het 
bedrag dat bespaard wordt doordat niet iedereen een bezwaarschrift zal indienen.   
Gemeenten zoals Raalte en Capelle aan den IJssel hebben inmiddels al besloten de 
betaalde leges in de afgelopen zes weken automatisch terug te betalen. Naar de 
mening van de SP-fractie moet Hengelo dat voorbeeld volgen.  
Ook zijn er diverse gemeenten die hebben besloten om alle leges terug te betalen 
voor ID-kaarten die na 7 oktober 2010 zijn aangevraagd. 
 
Naar aanleiding van bovenstaande heb ik de volgende vragen aan u: 
 

1. Kunt u aangeven waarom mensen in Hengelo bezwaar dienen aan te tekenen 
om de leges terug te ontvangen?  

2. Kunt u aangeven waarom u er niet voor gekozen heeft om de mensen die in 
aanmerking komen voor teruggave van de leges automatisch in aanmerking te 
laten komen voor de teruggave?  

3. Wilt u alsnog regelen dat iedereen die in de periode van zes weken 
voorafgaande aan de uitspraak van de Hoge Raad leges hebben betaald voor 
hun ID-kaart die leges automatisch terugkrijgen?  

4. Hoe staat u tegenover het idee om de leges met terugwerkende kracht vanaf 7 
oktober 2010 terug te betalen? 

 
 
William van den Heuvel 
SP-fractie     


